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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 26. november 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 240 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-

byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikke-

medlem af udvalget Erling Bonnesen (V). 

 

Spørgsmål nr. 240:  

”Hvad kan ministeren oplyse om de hollandske erfaringer vedr. atomaffald?” 

 

Svar: 

Dansk Dekommissionering, GEUS og Statens Institut for Strålebeskyttelse har 

besøgt det hollandske mellemlager for radioaktivt affald. Det forventes, at de 

hollandske erfaringer med mellemlagring vil indgå i den rapport om muligheder 

for etablering af en mellemlagerløsning, som jeg venter at modtage primo 

2015.  

 

Man har i Holland valgt at etablere en mellemlagerløsning i op til 100 år, mens 

man samtidigt nærmere undersøger mulighederne for etablering af et slutde-

pot. Situationen i Holland kan dog ikke ganske sammenlignes med den dan-

ske situation, da man i Holland har A-kraftværker, og dermed store mængder 

højaktivt reaktorbrændsel, som alle steder mellemlagres, mens man arbejder 

på løsninger for slutdeponering af denne type affald. Det har derfor været nær-

liggende i Holland også at mellemlagre det lav- og mellemaktive affald.  

 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Tove Kjeldsen 
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